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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. október 27-i 

üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Melsin 
Valentin, Dr. Novák János, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és 
Simonovics Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Vargáné Szüts Katalin, 

Svégel Gábor irodavezetők, Szakályné Pintér Mária főigazgató, Kutiné 
Csicskár Edit igazgató 

 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Novák János és Rácz Ferenc 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
235/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. október 27-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Novák János és Rácz Ferenc képviselőket 
választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 11 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester a napirendi javaslatban szereplő napirendi sor megtárgyalását 
javasolja, mely a meghívóhoz képest kiegészült a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tiszántartásáról szóló önkormányzati 
rendelet-tervezet kiegészítésének megtárgyalásáról szóló előterjesztéssel.  
 
A képviselő-testület a napirendi sort egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
236/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
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1.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-
egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

2.) Előterjesztés a gyermekek HPV elleni védőoltása költségeinek átvállalásáról 
szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

3.) Előterjesztés a polgármesteri hivatalban foglalkoztatott köztisztviselőket 
megillető juttatásokról és támogatásokról, valamint a közigazgatási 
munkavállalók részére költségvetési előirányzatok tervezésének és 
biztosításának módjáról, továbbá a foglalkoztatási jogviszonyban álló 
polgármesterre vonatkozó egyéb rendelkezésekről szóló 39/2001. (X. 26.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

4.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata által fenntartott költségvetési 
szervek dolgozóinak lakáscélú munkáltatói támogatásáról szóló 8/1996.(II.27.) 
önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

5.) Előterjesztés az önkormányzat által kibocsátott kötvény kiváltására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
6.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény, valamint az Ady Endre 

Gimnázium és Szakközépiskola alapító okiratának módosítására 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
7.) Előterjesztés a 2012. évi belsőellenőrzési terv elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
8.) Előterjesztés a szerbiai Torontálvásárhely településsel együttműködési 

megállapodás megkötéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
9.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/51 helyrajzi számú 

beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 11. szám alatt lévő, nagyatádi 1753/4 

helyrajzi számú beépítetlen ingatlanra vonatkozó kérelem elbírálásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
 

11.) Előterjesztés a nagyatádi 13/2 helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési 
feltételeinek meghatározásáról  

 Előadó: Ormai István polgármester 
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12.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén 
lévő helyiség bérleti feltételeinek meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

13.) Előterjesztés a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére garázs biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
14.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth-Árpád utca sarkán lévő nagyatádi 1712/10 és 

1712/12 helyrajzi számú beépítetlen ingatlanokra vonatkozó beépítési 
kötelezettség meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

15.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos 
közszolgáltatásról 
és a közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati rendelet-tervezet 
kiegészítésének megtárgyalásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

16.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 
határidejű határozatainak végrehajtásáról  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

17.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
18/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
18/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
19.) Interpellációk, kérdések 
  
20.) Egyebek 
  
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-

egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, 
védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításának tervezetét. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a háziorvosi, házi gyermekorvosi, 
fogorvosi, védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. 
(VII. 5.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 27/2011. (X. 27.) önkormányzati 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
2.) Előterjesztés a gyermekek HPV elleni védőoltása költségeinek átvállalásáról szóló 

önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Megkeresték a civil szervezeteket és a vállalkozókat. Elmondja, hogy 850 eFt összegű 
támogatásról kaptak szándéknyilatkozatot. Ezen felül további felajánlások is vannak, így 
remélhetőleg meg lesz az 1 millió Ft.  
Sajnálja, hogy csak 18 gyermek jelentkezett a védőoltásra. November 30-ig van lehetőség 
jelentkezni, amennyiben a képviselő-testület elfogadja a rendeletet.  
Felhívja a nagyatádi lakosok figyelmét az oltás fontosságára.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A kezdeményezéshez hozzájárulva, lemond 1 havi bruttó képviselői tiszteletdíjáról, és kéri a 
díj erre a célra történő felhasználását. 
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő-testület szakbizottsága már többször tárgyalt a HPV elleni védőoltás 
támogatásáról. Ennek a védőoltásnak a támogatását foglalták önkormányzati rendeletbe. Mint 
ahogy Dr. Novák János képviselő úr bejelentése is igazolja, bármennyire is jó ügyről van szó, 
az önkormányzatnak nem kötelező feladata a HPV elleni védőoltás támogatása. Szabadon 
dönthet az önkormányzat arról, hogy ilyen jellegű támogatást, támogatásokat felvállal-e. Az 
önkormányzatnak nincs arra pénzügyi lehetősége, hogy szabadon eldönthető ügyben 
kötelezettséget vállaljon.  
Véleménye, hogy önkormányzati rendeletet adományokra – arra, hogy civil szervezetek, 
vállalkozások, önkormányzati képviselők támogatásaiból finanszíroznak egy támogatást – 
nem lehet építeni. Ez nem jelenti azt, hogy – mivel az önkormányzati rendelet folyamatos 
támogatást tesz lehetővé – a következő évben is így lesz majd, ezért aggályosnak tartja. Úgy 
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látja, hogy ez a jó ügy, darabjaira hullott szét. Ráadásul jövedelmi kategóriák szerint – 
egymáshoz nagyon közel álló kategóriákba – fognak támogatást kapni a családok. Biztos 
benne, hogy ez feszültséget fog okozni. Személyes véleménye, hogy ez a kezdeményezés, 
ezek között a feltételek között és ilyen módon, nem éri el azt az eredeti célját (melyet a 
jelentkezők száma is mutat). A tapasztalatok szerint lesznek még olyan elemei ennek a 
folyamatnak, ami miatt vissza kell hozni ezt az ügyet a képviselő-testület elé.  
A maga részéről, ebben a formában az önkormányzat lehetőségeit, és a rendszer 
igazságtalanságát figyelembe véve nem támogatja ezt a konstrukciót.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
javaslatát, mely szerint az V. rászorultsági kategóriába kerüljön az a gyermek, akinek a 
családjában az egy főre jutó nettó jövedelem nem haladja meg az öregségi nyugdíj legkisebb 
összegének 300 %-át, illve a gyermekét egyedül nevelő szülő esetében a 400 %-át.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság V. rászorultsági kategóriára vonatkozó módosító javaslatát, 8 igen, 1 
nem és 2 tartózkodás mellett elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a gyermekek HPV elleni védőoltása 
költségeinek átvállalásáról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 8 
igen, 1 nem és 2 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 237/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. évben 13 éves lány 
gyermekek számára a HPV elleni védőoltáshoz szükséges önkormányzati támogatás 
összegét 2011. évi költségvetési rendeletében a vállalkozások, társadalmi szervezetek és 
alapítványok által befizetett - az oltóanyag 50%-át fedező - támogatások rendelkezésre 
állása esetén tervezi és biztosítja. 
 
Határidő: 2011. november 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a gyermekek HPV elleni védőoltása 
költségeinek átvállalásáról szóló önkormányzati rendelet-tervezetet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 8 igen, 
2 nem és 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek HPV elleni védőoltása 
költségeinek átvállalásáról szóló 28/2011. (X. 27.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
 
 
3.) Előterjesztés a polgármesteri hivatalban foglalkoztatott köztisztviselőket megillető 

juttatásokról és támogatásokról, valamint a közigazgatási munkavállalók részére 
költségvetési előirányzatok tervezésének és biztosításának módjáról, továbbá a 
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foglalkoztatási jogviszonyban álló polgármesterre vonatkozó egyéb 
rendelkezésekről szóló 39/2001. (X. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármesteri hivatalban foglalkoztatott 
köztisztviselőket megillető juttatásokról és támogatásokról, valamint a közigazgatási 
munkavállalók részére költségvetési előirányzatok tervezésének és biztosításának módjáról, 
továbbá a foglalkoztatási jogviszonyban álló polgármesterre vonatkozó egyéb 
rendelkezésekről szóló 39/2001. (X. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
rendelet-tervezetet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármesteri hivatalban 
foglalkoztatott köztisztviselőket megillető juttatásokról és támogatásokról, valamint a 
közigazgatási munkavállalók részére költségvetési előirányzatok tervezésének és 
biztosításának módjáról, továbbá a foglalkoztatási jogviszonyban álló polgármesterre 
vonatkozó egyéb rendelkezésekről szóló 39/2001. (X. 26.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló 29/2011. (X. 27.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
 
4.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata által fenntartott költségvetési 

szervek dolgozóinak lakáscélú munkáltatói támogatásáról szóló 8/1996.(II.27.) 
önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Boros Bálint képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma 10 fő.  

 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Boros Bálint képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 11 fő  

 

Melsin Valentin képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma: 10 fő.  

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata által 
fenntartott költségvetési szervek dolgozóinak lakáscélú munkáltatói támogatásáról szóló 
8/1996.(II.27.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről szóló rendelet-tervezetet.  
 
Ormai István megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 10 igen 
– szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város Önkormányzata 
által fenntartott költségvetési szervek dolgozóinak lakáscélú munkáltatói támogatásáról szóló 
8/1996.(II.27.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről szóló 30/2011. (X. 27.) 
önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
5.) Előterjesztés az önkormányzat által kibocsátott kötvény kiváltására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés:  
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Ez egy örökölt teher a képviselő-testület számára. 
Mibe kerül ez a kötvény kiváltás? Milyen költségei vannak? Mik az új feltételek? Lehet-e már 
tudni a kamatokról? – mivel nyilvánvaló, hogy egy hosszított tőketörlesztési szakasz van. 
Mennyiben fog ez változni? Összességében mekkora terhet fog róni az önkormányzatra?  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az előterjesztésben olvasható, hogy 2010. április 15-én volt az utolsó kiegyenlített 
tőketörlesztés. Ekkor 214.987 svájci frank megfizetését teljesítették. Úgy látszik, hogy 
675.000 összegű svájci frankkal tartozik még az önkormányzat a bank felé. Történt-e 
tárgyalás arra vonatkozóan, hogy a törlesztő részlet kitolásra, vagy beolvasztásra kerül a 
kötvény átvállalásban? 
 
Ormai István polgármester:  
Egy összegben kezeli a bank. Nincs megkülönböztetve a mögöttük és az előttük lévő 
tőketörlesztő részlet. Valamennyi előttük lévőnek számít. Nem kell ezt sem törleszteni, ez is a 
3 év türelmi idő lejártát követően kerül törlesztésre.  
A kötvényforgalmazó felé lesz néhány százezer forint kibocsátási költség. A bank felé 
átváltási vagy visszaváltási költség nem merül fel.  A kamat nagyon fontos dolog. Két 
elemből áll. Az egyik végiggondolható. Ha megnő a futamidő, akkor a tőke hosszabb ideig 
van az önkormányzatnál, s így hosszabb ideig fizetnek a kamatot. Végül az időtényező miatt, 
összegében magasabb kamatot jelent.  
Mivel évente kisebb összegeket törlesztenek a tőkéből, tehát nagyobb tőke összeg marad a 
féléves törlesztés után. Megemeli a fizetendő kamatnak az összegét. 
Más kérdés, hogy vajon a 15 év és a 25 év közötti időszakban a kamat hogyan változik. Most 
azt gondolják, hogy változó kamatozású kötvény kellene számukra, mely két eleme a CHF 
alapkamata és a kamatmars (kamatfelár) összege. A CHF alapkamatának mozgása 
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befolyásolhatja ezt. A másik tényező a CHF árfolyama. Ha később, ez az árfolyam lejjebb 
megy, akkor „nyernek”, azaz kevesebbet kell fizetniük. Ezt a tényezőt mindenképpen 
figyelembe kell venni. Végül pedig van egy olyan szempont, ami azt a teljesítendő, 
törlesztendő tőkerészt, amit fizettek, azt miből fizették. Tudják-e saját forrásból? Kell-e ez 
miatt más feladataikra hitelt igénybe venni? Ezek mind befolyásolják ennek a konstrukciónak 
a „gazdaságosságát”.  
Ajánlatokat kérnek. Tárgyalásos eljárást kezdeményeznek. Ez azt jelenti, hogy a megadott, 
ajánlott kondíciókról egyeztetnek és tárgyalnak megjelenítve a saját szempontjaikat.  
Céljuk, a költségvetésük felszabadítása annak érdekében, hogy nagyobb mozgásterük legyen 
ezek a változások között. Ez azt jelenti, hogy a most nagyságrendileg 100 milliós 
tőketörlesztés, a 3 éves türelmi idő alatt nem jelenik meg.  
Véleménye, hogy jelen pillanatban ez a legjobb megoldás számukra. Pozitív, hogy a bank 
teljesen nyitott a tekintetben, hogy egy mindkét fél számára elfogadható, teljesíthető 
megállapodásra jussanak.   
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Ezen a megoldáson kívül van-e más alternatíva a helyzet megoldására? 
Miért 3 év a türelmi idő?  
 
Ormai István polgármester: 
Felkéri Dr. Ludas László alpolgármester urat a válaszadásra, mivel a bankkal történő 
tárgyalásokban ő is részt vett. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A gazdasági válságot megelőzően 2007. őszén bocsátották ki az „Atád” kötvényt.  
Tagja volt annak a képviselő-testületnek, amelyik a kötvény felvételéről döntött. Most is úgy 
ítéli meg, hogy akkor ez egy szükséges lépés volt, ami legkedvezőbb, s talán a legolcsóbb 
forrásnak tűnt.  
A probléma akkor kezdődött, amikor az árfolyam elszabadult. Ez már a korábbi ciklusban is 
megmutatkozott, hiszen a bank már akkor is jelezte, hogy nem tudja ilyen értéken beszerezni 
a svájci frankot, ezért prémium kamatot kért, illetve kezelési költség címén fizettek részükre 
juttatást egy rövid időszakra. 
Most odáig jutottak, hogy az árfolyam miatt rendkívüli mértékben megnövekedett az 
esedékessé vált tőketörlesztés összege, másrészt pedig a kamat összege. A tárgyalási folyamat 
közel egy éve zajlik. Ő maga is – ha jól emlékszik – februárban volt fent Budapesten 
tárgyalni. Szükséges valami megoldást találni, hiszen látható, hogy ezt a kötvényt 153 Ft-on 
(ennyi volt a CHF) bocsátották ki, most pedig 240 Ft-on és az felett jár.  
Sokak a saját háztartásukon is érzékelik, hogy hogyan változott a svárci frankos hitel tőke és 
kamat törlesztése.  
Véleménye szerint azért kell ezt a lépést meglépni, mert talán az a 3 év, amivel időt nyernek, 
esélyt ad arra, hogy a pillanatnyilag mindenképpen fennálló árfolyamveszteséget ne kelljen 
viselni, mint terhet.  
Azzal, hogy 3 év türelmi időt kaptak, gyakorlatilag csak a kamatoknál kell ezt a veszteséget 
elszenvedni, a tőkénél nem. Fontos, hogy nem növekszik a tartozás összege. Ő ezt egy 
virtuális tartozásnak tekinti, ami napról napra, óráról órára változik. Azzal, hogy konvertálják 
egy másik kötvénybe, ugyanazzal a svájci frank mennyiséggel, semmivel sem kerül az 
önkormányzat rosszabb helyzetbe, tartozása nem növekszik.  
Hogy miért 3 év? Az önkormányzat kérte a legalább 3 év időt. Úgy látták, el kell telnie 
legalább 3 évnek ahhoz, hogy pénzügyileg Nagyatád város költségvetése egy konszolidált, jó 
költségvetés legyen.  A bank kevesebb időt akart számukra biztosítani.  
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A polgármester úr már a bizottsági üléseken említette, hogy a bankok eléggé bekeményítettek, 
és ahhoz, hogy ez a folyamat idáig eljutott az kellett, hogy a bank lássa, hogy hogyan 
működik Nagyatád Város Önkormányzata. Nagyon következetesen, pontosan megkérték, 
hogy mik azok az intézkedések, amelyekkel biztosítani tudják a város működőképességét. 
Látni akarták azt a folyamatot, hogy ha 3 év múlva megkezdődik a tőketörlesztés, akkor olyan 
helyzetben lesz Nagyatád városa, hogy a költségvetésébe be tudja állítani, és reálisan 
teljesíteni tudja a fizetési kötelezettségét. Azt ígérték a banknak – s egyben célként is tekintik 
–, hogy 3 év múlva, független attól, hogy milyen változások fognak bekövetkezni az Ötv-el 
kapcsolatban, Nagyatád Város Önkormányzatának költségvetését teljes mértékben oly 
mértékbe kell konszolidálni, rendbe tenni, hogy eleget tudjanak tenni fizetési 
kötelezettségüknek. Úgy gondolja, hogy mindannyian egyet kell, hogy értsenek abban, hogy 
ezeket a lépéseket meg kellett tenni. Meg kell majd tenni intézkedéseket, amiket a bank 
következetesen figyel. A bank minden számadattal tisztában van. Vizsgálták, hogy látják-e 
értelmét annak, hogy egy ilyen intézkedést meghozzanak. Hiszen pontosan látnia kell, hogy 
meg fog térülni az a kintlévőség, ami egy rendkívül magas összeg.  
 
Hozzászólások: 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Úgy gondolja, hogy a 15 év helyett a 25 év még nem teremt megtakarítást, csupán időnyerést. 
A 3 év múlva esedékessé váló törlesztő részlet alacsonyabb lesz, mint a jelenleg aktuális, de a 
25 évre növekvő futamidő, többletköltséget eredményez az adós önkormányzat terhére.  
 
Ormai István polgármester:  
Teljesen egyetért. Ugyanerről beszélt ő is.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A tegnapi a Pénzügyi Bizottság is hosszasan tárgyalta ezt a napirendi pontot.  
Véleménye, hogy meg kell „lépnie” az önkormányzatnak ezt a lehetőséget. Mint hogy a 
háztartások is kihasználják annak a lehetőségét, hogy egy kedvezőbb árfolyamon be tudják 
váltani a meglévő svájci frank alapú hiteleiket. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Mint ahogy már Rácz Ferenc képviselő is mondta, a Pénzügyi Bizottság közel egy órán át 
tárgyalta ezt a napirendi pontot.  
Az önkormányzat abban a helyzetben van, hogy ezt a lépést meg kell tennie. Nyilván az 
ajánlatok beérkezésekor pontosan látni fogják a számokat, hogy miben változik a kondíció a 
mostanihoz képest.  
A miniszterelnök szóvivőjét idézi: 
 „A válság után azok lesznek sikeresek, akik most nem a közvetlen jövővel vannak elfoglalva, 
hanem a válság utáni időszakra készülnek, és mi ezt tudatosan így is csináljuk.” 
Ezt teszi az önkormányzat is. Megpróbálja ezt a 3 évet „kihúzni”, s addigra talán vége lesz a 
válságnak. 
 
Ormai István polgármester:  
A SZMSZ szerint név szerinti szavazást kell tartani.  
Kéri a jegyző asszonyt, tájékoztassa a képviselő-testületet ezzel kapcsolatban.   
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az SZMSZ szerint ebben a kérdésben kötelező a név szerinti szavazás elrendelése. 
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A jegyző olvassa a képviselők névsorát. A polgármester az ABC rendjétől eltérően utoljára 
szavaz. A képviselők a nevük felolvasása után, egyértelmű igennel, nemmel szavazhatnak, 
illetve tartózkodhatnak a szavazástól. A szavazatok összeszámolását követően a polgármester 
hirdeti ki a döntést. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat által kibocsátott kötvény 
kiváltására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy nevük elhangzását követően szóban válaszoljanak. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
ABC sorrendben szólítja meg a képviselőket.  
A képviselők az alábbi módon szavaztak: 
 
Boros Bálint     igen 
Czimbalek József  igen 
Kárpáti László  igen 
Melles Zoltán   igen 
Melsin Valentin   nincs jelen a teremben 
Dr. Novák János  igen 
Dr. Orbán Csaba  igen 
Rácz Ferenc   igen 
Sasvári Tamás   igen 
Simonovics Józsefné  igen 
Ormai István    igen 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
238/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 

Atád Kötvény visszavásárlásra, lejárat előtt visszaváltására kerüljön. Ennek forrása 
új kötvény kibocsátása legyen. 

 

2.) A Képviselő-testület a kötvénykibocsátáshoz készített ajánlati felhívásban az alábbi 
kondíciókat határozza meg: 

- a kötvény célja az Atád Kötvény visszavásárlása 
- futamidő a kibocsátástól számított 25 év 
- összege az Atád Kötvény jelenlegi értéke, azaz 5.452.000 CHF 
- a kezdő pénznem CHF, amely később átváltható EUR-ra 
- kamata változó kamatozású, negyedévente esedékes 
- a tőke félévente törlesztendő 3 év türelmi idővel (április 30., október 30.) 
- a kötvény fedezetéül a felek keretbiztosítéki jelzálogot alapítanak az 

önkormányzat által felajánlott ingatlanokra. 
 

3.) A Képviselő-testület egyetért a kötvény fedezetéül a 3. mellékletben felsorolt 
ingatlanokra keretbiztosítéki jelzálogjog alapításával. 

 
4.) A képviselő-testület felhatalmazza polgármestert és utasítja a jegyzőt az új Atád2 

Kötvény kibocsátásához szükséges eljárás lefolytatására. 



 11 

 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
Határidő: 2011. december 31. 
 
 
6.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény, valamint az Ady Endre 

Gimnázium és Szakközépiskola alapító okiratának módosítására 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
Elmondja, hogy a később kiküldött kiegészítés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító 
okiratának alapfokú művészeti ágra vonatkozó szabályozása megváltozását tartalmazza.  
 
Kárpáti László alpolgármester elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma 9 fő.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a kiegészítéssel együtt bocsátja szavazásra a Nagyatádi 
Közoktatási Intézmény, valamint az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola alapító 
okiratának módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen - szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 239/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, 

Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálat alapító okiratának módosításáról szóló 1. számú 
melléklet szerinti módosító okiratát elfogadja.  

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ady Endre Gimnázium 

és Szakközépiskola alapító okiratának módosításáról szóló 2. számú melléklet 
szerinti módosító okiratát elfogadja.  

 
Határidő: A társult települések képviselő-testületeinek elfogadását követő 8 napon belül 

a törzskönyvi nyilvántartást vezető szervhez történő bejelentésre, a 
közoktatási információs rendszerbe való bejelentésre 

Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kárpáti László alpolgármester visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 10 fő.  
 
7.) Előterjesztés a 2012. évi belsőellenőrzési terv elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
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Ormai István polgármester:  
Egy módosító javaslat merült fel. A munkaterv táblázatos részének elején az Ady Endre 
Gimnázium és Szakközépiskola ellenőrzése május helyett áprilisban, a Rinyamenti Szociális 
Szolgáltató Központ ellenőrzése pedig április helyett májusban legyen.  
Javasolja a képviselő-testületnek, hogy ezzel a módosítással tárgyalja meg a napirendet.  
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2012. évi belsőellenőrzési terv elfogadásáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 240/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata az önkormányzat 2012. évi belső ellenőrzési tervét a 
mellékletben részletesen meghatározottak alapján, az alábbi ütemezés szerint elfogadja: 
 

Ellenőrzési munkaterv 

2012. 

   

Ellenőrzött szerv megnevezése 
Ellenőrzés 

ideje 
Összesen 

(nap) 
Átfogó pénzügyi-gazd. ellenőrzés:     
   

 Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola április 15 
Rinyamenti Szociális Szolgáltató Központ május 20 
Nagyatádi Regionális Szennyvíztársulás június 10 
Művelődési Központ november 10 
Városi Könyvtár november 10 

   
Belső ellenőrzés   
Polgármesteri Hivatal     

Normatíva elszámolás megalapozottsága március 5 
Normatíva igénylés megalapozottsága november 5 
NagyatádMed Kft. És Medicalinvestments Rt július 15 
Céljellegű juttatások elszámolása január  10 
Költségvetési beszámoló ellenőrzése február 10 
Uniós forrással tám. fejl. felhaszn. igény szerint  10 
Közbeszerzések, közb. elj. vizsg. igény szerint  10 

Pénzkezelés ellenőrzése  negyedévente 6 
Nagyatádi Közoktatási Intézmény   

Szakmai teljesítés rendjének ellenőrzése II. negyedév 2 
József Attila Kollégium   

Élelmezési tevékenység, térítési díj megállapítása II. negyedév 5 
Belső kontrollrendszer eredményességének vizsgálata II. negyedév 5 
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Városgondnokság   
Pénzkezelés, előleg-nyilvántartás rendjének ellenőrzése III. negyedév 2 
Közfoglalkoztatáshoz kapcsolódó támogatások 
ellenőrzése III. negyedév 4 

Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények   
Beszámolót alátámasztó leltár ellenőrzése III. negyedév 2 
Szabályzatok karbantartásának vizsgálata III. negyedév 3 

Rinyamenti Kistérség Többcélú Önk.Társ. 
Munkaszervezete   

Pénzkezelés ellenőrzése III. negyedév 2 

Szabályzatok karbantartásának vizsgálata III. negyedév 2 
Vizsgálat összesen   163 
Vizsgálat összesen   163 
Továbbképzés   10 
Szabadság   36 
Tartalék   26 
Egyéb (adminisztráció)  17 

Szombat -vasárnap   105 

Fizetett ünnep   9 
Mindösszesen:   366 
 
Határidő: 2012. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
              Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
8.) Előterjesztés a szerbiai Torontálvásárhely településsel együttműködési megállapodás 

megkötéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Ha nem egy többségében vagy döntően magyarok által lakott, Szerbiában lévő településről, 
községről lenne szó, hanem egy nyugat-európai városról, akkor nem került volna a képviselő-
testület elé ez az előterjesztés. Az eddigi információk, tapasztalatok birtokában úgy gondolja, 
hogy egy nagyon szép és eredményesnek, fontosnak mutatkozó együttműködés alakulhat ki 
Torontálvásárhellyel. Szerbiának azon a táján, ez az egyedüli magyar lakta település. 
Elutaztak Torontálvásárhelyre, ahol találkoztak az ott élő emberekkel, beszélgettek a település 
vezetőjével.  
Véleménye, hogy az együttműködés középpontjába két célt kell helyezni. Az egyik, hogy a 
maguk módján, és eszközeivel támogassák bennük azt az érzést, azt a tudatot, hogy itt 
Magyarországon – az anyaországban – nagyra értékelik és becsülik az ottani magyarságukat, 
és a magyarság megőrzését.  
A másik, hogy a nagyatádi fiatalok oda látogatva megtapasztalhassák, hogy valóban a 
határainkon túl is élnek olyan magyarok, akik hozzánk tartoznak, és valamennyien azonos 
nemzet „fiai” vagyunk. Emellett pedig abban bíznak, és az a szándékuk, hogy ha alkalom 
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adódik és megnyílnak a lehetőségek számukra, akkor az EU-s támogatások, projektek, 
lehetőségek elnyerésében a tapasztalatainkkal segíteni tudnák őket. 
Az előterjesztés azt tartalmazza, hogy – az általa elmondott szempontokat érvényesítve – 
kössenek együttműködési megállapodást Torontálvásárhellyel. 
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A kapcsolat onnan indult, hogy tanultak Csurgón torontálvásárhelyi diákok. A nyár folyamán 
meghívást kapott Torontálvásárhelyről a Nagyatádi Erdélyi Kör, melyet viszonoztak is. Most 
a képviselő-testület is kapott egy meghívást. 
Nagyon sok szeretettel fogadták őket, és habár nagyon szerény körülmények között élnek, 
megtartják magyarságukat, kultúrájukat.  
Örül annak, hogy egy újabb kapcsolat van kialakulóban, hiszen felvidéki magyarokkal és 
Horvátországgal már van egy hasonló jellegű kapcsolat. Ez is annak a folyamatnak a része, 
hogy a nemzetet egységesnek tekintve, kulturális kapcsolatok, személyes barátságok 
alakuljanak ki. Egyébként Nándorfehérvár 40 km-re van Torontálvásárhelyről. Mindenki 
számára felemelő érzés lenne egy oda szervezett utazás, hiszen történelmünk kiemelkedő 
pillanatára tudnának ott emlékezni.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Elmondja, hogy részt vett ezen a számára nagyon tanulságos kiránduláson. Bámulatos, hogy 
ilyen nehéz körülmények között is lehet magyarnak lenni a világ egyik pontján elszigetelve. 
Úgy gondolja, hogy a legnagyobb tanulság lesz azoknak a fiatoknak lesz, akik meglátják ezt a 
helyet és átérzik azt, hogy milyen jó is Magyarországon magyarnak lenni.  
 
Melsin Valentin képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő. 

 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a szerbiai Torontálvásárhely településsel 
együttműködési megállapodás megkötéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 11 igen - szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 241/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért Torontálvásárhely 
településsel történő együttműködési megállapodás megkötésével és felhatalmazza 
Nagyatád Város Polgármesterét a nyilatkozat aláírására. 
 
Határidő: 2011. december 5. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
9.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/51 helyrajzi számú 

beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 
0220/51 helyrajzi számú beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
242/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/51 helyrajzi számú, 
8.111 m2 nagyságú beépített telephelyét értékesítésre kijelöli. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephelyre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephely értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) A telephely értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
licit alapja, összesen 7.038.000.-Ft, azaz Hétmillió-harmincnyolcezer forint összegben 
állapítja meg, amely ÁFA mentes. 
 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 
során kialakult vételárat az alábbiak szerint kell megfizetnie:  

a. Az adásvételi előszerződés aláírásával egyidőben kell megfizetnie a teljes 
vételárból 1.500.000.-Ft-ot az önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél 
vezetett 11600006-00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási 
számlájára. 

b. A teljes vételárból fennmaradó részt a végleges adásvételi szerződés 
aláírásával egyidőben, de legkésőbb 2012. január 31. napjáig köteles 
megfizetni az önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 
11600006-00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási számlájára. 

c. Késedelmes fizetés esetén a vevő a Ptk. 301. § (1) bekezdése értelmében a 
jegybanki alapkamattal megegyező mértékű késedelmi kamatot is köteles 
fizetni a vevő.  

d. Nagyatád Város Önkormányzata a teljes vételár megfizetéséig a 
tulajdonjogát fenntartja. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 

- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közművekre és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közművesítési hozzájárulás megfizetése, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
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- az esetlegesen felmerülő környezeti kármentesítés elvégzése és annak 
költsége, 

- amennyiben Nagyatád Város Önkormányzata készíti el az adásvételi 
szerződést, akkor a szerződéskötési költsége, ami az összvételár 1 %-a, de 
minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget a telephely tulajdonjogát 
elnyerőnek a végleges adásvételi szerződés megkötésével egyidőben kell az 
önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-
49100194 számú költségvetési elszámolási számlájára megfizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 600.000.-Ft, azaz Hatszázezer forint, 
amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát 
a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 
 

4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület a telephely értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: a pályázati felhívás kifüggesztésére 2011. október 28. 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
 

10.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 11. szám alatt lévő, nagyatádi 1753/4 
helyrajzi számú beépítetlen ingatlanra vonatkozó kérelem elbírálásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
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A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Széchenyi tér 11. szám alatt lévő, 
nagyatádi 1753/4 helyrajzi számú beépítetlen ingatlanra vonatkozó kérelem elbírálásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
243/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Széchenyi tér 11. szám alatt lévő, nagyatádi 1753/4 helyrajzi számú 
beépítetlen ingatlanra Nagyatád Város Önkormányzata és C & P Ingatlanügyleti 
Kft. (7500 Nagyatád, Szabadság utca 36., képviseletében: Csik Cruz Diána 
ügyvezető) között 2004. december 20. napján megkötött adásvételi szerződés 6. 
pontjában meghatározott beépítési kötelezettségének a kft. nem tud eleget tenni, így 
kéri az ingatlan visszavásárlását, vagy szabadkézből történő értékesítésének 
engedélyezését. 

 
2. A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontjában meghatározott, Nagyatád, 

Széchenyi tér 11. szám alatt lévő, nagyatádi 1753/4 helyrajzi számú 1.010 m2 
nagyságú ingatlanra – az adásvételi szerződés 6. pontjában – biztosított 
visszavásárlási jogát nem kívánja érvényesíteni. 
 

3. A Képviselő-testület a C & P Ingatlanügyleti Kft. részére a Nagyatád, Széchenyi tér 
11. szám alatt lévő, nagyatádi 1753/4 helyrajzi számú beépítetlen ingatlan harmadik 
személy részére történő értékesítését engedélyezi úgy, hogy a telekre megkötött 
adásvételi szerződés 6. pontjában előírt beépítési előírások, beépítési kötelezettség és 
annak biztosítására az elidegenítési tilalom és visszavásárlási jog Nagyatád Város 
Önkormányzata javára történő ingatlan-nyilvántartási bejegyzése alól mentesíti az 
ingatlant megvásárló harmadik személyt. 

 
4. A Képviselő-testület hozzájárul a Nagyatád, Széchenyi tér 11. szám alatt lévő, 

nagyatádi 1753/4 helyrajzi számú, 1.010 m2 nagyságú ingatlant terhelő beépítési 
kötelezettség és annak lejártáig elidegenítési tilalom, valamint a visszavásárlási jog 
ingatlan-nyilvántartásból való törléséhez és felhatalmazza a város polgármesterét az 
ehhez szükséges dokumentumok aláírására.  

 
Határidő: értesítés a döntésről 2011. november 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
11.) Előterjesztés a nagyatádi 13/2 helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési 

feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
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Ormai István polgármester:  
Ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az előterjesztésben szerepel, hogy a működtető az Aranyló Alkonyat Alapítvány. Tudnak 
valamit erről az alapítványról? – mert az interneten rákeresve pillanatnyilag senki nincs 
képviselőnek feltüntetve, viszont a tárolt változatban már igen.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem tudnak semmit. Volt egy félreértés, mely abból adódott, hogy ők egy Arany Alkonyat 
Alapítványt találtak – mely egyébként működtet ilyen intézményeket –, de ez, Aranyló 
Alkonyat Alapítvány.  
Elmondja, hogy a megkereső partnerük a Hunagro Holding Zrt. (Kaposvár, Berzsenyi u. 40.) 
Nagy Zoltán ügyvezetővel. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Ő is megpróbált utánanézni az alapítványnak az interneten, de csak a Hunagro Holding Zrt-t 
találta. Megtudta, hogy pályázatokkal foglalkozik.  
Az árral kapcsolatos kérdése, hogy mikor történt ennek az ingatlannak az értékbecslése. Friss 
vagy évekkel ezelőtti? 
 
Ormai István polgármester:  
Mostani (aktuális) értékbecslés.  
 
Hozzászólások: 
 
Ormai István polgármester:  
Kéri a bizottságot, hogy tegyék egyértelművé, hogy milyen változtatást javasolnak.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A 3. pont f) pontjában – ez már egy korábbi változat – hogy szép az érdeklődés, és minden 
ilyen érdeklődést tud támogatni az önkormányzat, csak muszáj némi komolyságot adni ennek.  
A komolyság abban nyilvánul meg, hogy látni szeretnék, hogy maga a vevő is rendelkezik 
némi forrással és konkrét elképzeléssel, még akkor is, ha két évig várniuk kell. Hiszen az 
önkormányzat egyrészről vállal egy kötelezettséget, azt, hogy ez alatt a két év alatt nem fogja 
elidegeníteni ezt az ingatlant. Hiszen az opciós jog bejegyzésre kerül az ingatlan 
nyilvántartásba, az ott meghatározott feltételekkel. Utána már egyoldalú nyilatkozattal 
vásárolhatja meg majd a vevő ezt az ingatlant. Azt kérte az önkormányzat, hogy az ingatlan 5 
%-ának megfelelő részt tegyen le a vevő, ami természetesen a vételárban a jogügyek 
létrejöttekor elszámolásra kerül. Látható, hogy az 1 millió forint a pályázatkor befizetendő 
összeg a biztosítékban elszámolásra kerül. Akként pontosították, hogy legyen konkretizálva, 
hogy ez nem csak egy biztosíték, hanem a Ptk. szerinti szankció illetve biztosíték legyen, ez 
pedig a foglaló intézménye. Ez azt jelenti, hogy ha a vevő hibájából nem jön létre két éven 
belül ez az ügylet, akkor ezt a foglalót (ami a vételár 5 %-ának megfelelő összeg) elveszíti. 
Ha pedig az önkormányzat áll el valamely oknál fogva (pl. kedvezőbb ajánlat esetén) akkor 
duplán kell visszafizetniük az 5 %-ot. (Nyilván ebben az esetben majd megfontolás tárgyává 
teszi az önkormányzat.) Ezen felül még a vételár 5 %-ának megfelelő összeget letétbe helyezi. 
Így jön létre a 10 %. Ebből lehet majd látni, hogy hajlandó bizonyítani szerződéskötési 
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komolyságát a leendő vevő, mely a vételár 10 %-ának letevésében nyilvánul meg. Mindez 
nem jelent aránytalan terhet, hiszen az önkormányzat két évig tartja az ingatlant.  
 
Ormai István polgármester:  
A döntésnél majd a bizottsági módosító javaslatról, a 3. pont f) pontjáról fognak majd állást 
foglalni.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Látja, hogy nem nagyatádi értékbecslő végezte el a becslést.  
Nem lehetne ezt a munkát helyi értékbecslővel végeztetni?  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Első olvasatra nagyon jónak tartja az elképzelést, amit a befektető meg kíván valósítani.  
Tovább olvasva és kicsit átgondolva ezt a lehetőséget úgy ítéli meg, hogy ez a 100 fős 
befogadó képesség – ami a leírtak alapján nem magyar nemzetiségű lakókat fogadna – kis 
kérdőjelet hagy maga után. Mire alapoz a befektető? Végzett-e a piackutatást? Felmérték a 
külföldön élő állampolgárok helyzetét? Kire gondolnak, amikor azt mondják, nem magyar 
lakosok lennének szociális otthonban?   
Természetes jó lehetőség lenne, hiszen 20 munkahelyet teremtene, nem beszélve a beszállítói 
körről.  
Úgy véli, hogy ez az ingatlan egy nagyon forgalomképes ingatlan, hiszen belterületen van. 
Ezért nem biztos benne, hogy jó az önkormányzat számára az, hogy két évig nem fogja tudni 
eladni.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Eladhatják két éven belül is, csak annak következményei vannak. Az előzőekben ezért 
mondta, hogy amennyiben egy olyan kedvező ajánlat érkezik, ami az 5 % nagyságrendet – 
ami most 1 millió valahány százezer forintot jelent – nyilván belekalkulálják az esetleges 
harmadik vevő vételárába.  
 
Ormai István polgármester:  
Nagyon gyorsan el fog dőlni, hiszen ha valaki meg akarja vásárolni az ingatlant, megteheti, 
ugyanis meg lesz hirdetve. Ha ők nem tesznek ajánlatot, le tudják zárni, de azt nem tehetik, 
hogy nem foglalkoznak az üggyel.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A rendelkezésére álló információ alapján úgy tudja, hogy a Hunagro Holding több helyen is 
keres olyan extra környezeti lehetőségeket kínáló elhelyezési helyet, ahol tényleg egy nagyon 
erős fizető kerettel rendelkező páciensi kört tudnak elhelyezni. Nem éppen a szegény magyar 
dolgozóknak szeretne szociális otthont építeni.  
Van egyéb helyünk, ha felmerül ilyen igény vagy pályázni tudunk. Úgy véli, hogy a 
fizetőképes kereslet a város életére jótékony hatással lehet, amennyiben egy ilyen intézmény 
megvalósul Nagyatádon. Véleménye, hogy támogatniuk kell ennek a beruházásnak a 
megvalósulását.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nagyatádon pillanatnyilag potenciálisan már két-három szálloda épül. Nem gondolja, hogy el 
kellene vetni annak a lehetőségét, hogy egy befektető Nagyatádra valamilyen befektetést 
hozzon. Nyilván a pályázat kiírása után ki fog derülni, hogy mennyire komoly vagy 
komolytalan ez a befektetés.  
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Ormai István polgármester:  
Kárpáti László alpolgármester kérdésére válaszolva elmondja, hogy gondoltak arra, hogy 
nagyatádi értékbecslővel kellene végeztetni a munkát, de mivel folyamatosan vannak ilyen 
jellegű feladataik – és ilyen jellegű megbízásokat adnak, úgy, mint értékbecslés – ezért 
megversenyeztették a feladatot. Természetesen minden potenciális nagyatádi értékbecsléssel 
foglalkozót is meghívtak erre. Nagyságrendekkel jobb ajánlatot kaptak ettől a társaságtól.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Sajnos akkor sem az építő iparban, sem az ilyen jellegű feladatban nem tudnak a nagyatádiak 
versenyképesek lenni.  
 
Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság és Dr. Ludas László alpolgármester úr f) ponttal 
kapcsolatos közös módosító indítványa.  
Erről külön kell szavazni? – kérdezi a jegyző asszonyt.  
Elmondja, hogy e szerint az indítvány szerint módosulna az f) pont, mely értelem szerint 
módosítja a határozati javaslat 3. d) pontját, valamint a pályázati felhívás 9., 10. és 13. pontját 
is, így a biztosíték kifejezés helyett foglaló kifejezés kerül. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
és Dr. Ludas László alpolgármester úr f) pontra vonatkozó közös módosító javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosító javaslatot 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi 13/2 helyrajzi számú beépítetlen 
ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
244/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, nagyatádi 13/2 helyrajzi számú, 4.025 m2 nagyságú beépítetlen 
ingatlanát értékesítésre kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlanra 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben megjelölttel azonos 
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összegben határozza meg, azaz 27.772.000.-Ft+ÁFA, azaz Huszonhétmillió-
hétszázhetvenkétezer forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére az adásvételi szerződés aláírásával 
egyidőben, egy összegben kell az önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél 
vezetett 11600006-00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 

- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre, és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adásvételi szerződést akkor annak 

költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget, az ingatlan tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés 
megkötésével egyidőben kell az önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-nél 
vezetett 11600006-00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási 
számlájára befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 1.000.000.-Ft, azaz Egymillió forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Erste Bank Hungary Zrt.-nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést igazoló irat 
másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő pályázati biztosíték visszafizetése: 

- A pályázati eljárás nyertesének: nem kerül visszafizetésre, az a vételi 
biztosítékba kerül beszámításra. 

 
- A pályázaton nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 

- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlan a városra jóváhagyott 34/2004. (X. 1.) számú 

többször módosított önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési 
szabályzata, az OTÉK, a hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a 
szakhatósági előírások, a vonatkozó jogszabályok betartásával lehet.  

 
Az ingatlant az adásvételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves 
beépítési kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó 
javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de az adásvételi szerződés 
aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A 
vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. 
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Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén az ingatlant az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenkénti 5 %-
kal csökkentett összegben vásárolja vissza. Az erre vonatkozó rendelkezést 
kötbérként kell érvényesíteni. 
 

f.) Az ingatlan tulajdonjog elnyerésének feltétele: a pályázati eljárás nyertese az 
eladóval 2 éves időtartamú opciós szerződést köt. Az opciós szerződésben 
biztosításra kerülő vételi jognyilatkozat függvényében kerül megkötésre az 
adásvételi szerződés. Az opciós szerződés aláírásával egyidőben a nettó vételár 5 
%-ának megfelelő összegű foglalót kell a pályázati eljárás nyertesének 
megfizetnie. Amennyiben a vevő 2 éven belül érvényesíti a vételi jogát, úgy a 
foglaló a vételárba kerül beszámításra kamatmentesen, amennyiben határidőn 
belül nem él vételi jogával, a foglaló Nagyatád Város Önkormányzata 
tulajdonába kerül. A szerződés aláírásával egyidejűleg az opciós vevőnek a nettó 
vételár 5 %-át letétbe kell helyezni az önkormányzatnál. A szerződéskötés 
meghiúsulása esetén a letéti összeg kamatmentesen visszajár. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésen dönt. 
 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: a pályázati felhívás kifüggesztésére 2011. október 29. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Sasvári Tamás képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület  létszáma 10 fő. 

 
 
12.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség bérleti feltételeinek meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti 
társasház földszintjén lévő helyiség bérleti feltételeinek meghosszabbításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 



 23 

245/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

nagyatádi 1371/A/2 helyrajzi számú, természetben a  Nagyatád, Kossuth utca 7. szám 
alatti társasház földszintjén lévő, több helyiségből álló, összesen 147 m2 nagyságú 
üzlethelyiség bérleti jogának elnyerésére a 194/2011. (IX. 1.) számú határozatával 
jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására az ott megadott határidőig ajánlat nem 
érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén 

lévő, nagyatádi 1371/A/2 helyrajzi számú, több helyiségből álló, összesen 147 m2 
nagyságú helyiség 3 éves bérleti jogának elnyerésre: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2012. október 17. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló rendeletében foglalt 
feltételekkel meghosszabbítható. 

 
b.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 

jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 
 

c.) A helyiség alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is a Képviselő-testület által elfogadott 2011. évi irányadó 
bérleti díj 60 %-a azaz: 786.-Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 115.542.-Ft+ÁFA 
összegben. 

 
A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 

- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bruttó bérleti díj 1 %-a, de minimum bruttó 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, 
és módja: a bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába, készpénzbe. 

 
d.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak adott évre vonatkozik. Az minden 
évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre 
megállapított fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 
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A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 
 

1. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a pályázati tárgyalás 

lezárását követően – a hivatal pénztári órái alatt – kerül 
visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor az 
első havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve 

a bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 
- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 

pályázatát visszavonja. 
- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti 

szerződést neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki felróható 
okból meghiúsul. 

 
f.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
 

A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 

 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának az Erste Bank Hungary Zrt.-nél 

vezetett 11600006-00000000-49186941 számú letéti számlájára. 
 

A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, a helyiség műszaki átadás-átvételéről 

felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 

g.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó pályázati 
ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a legmagasabb bérleti 
díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöl. 
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4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, a város 
honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
6. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
Határidő: pályázati felhívás kifüggesztésére 2011. október 28. 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
 
13.) Előterjesztés a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére garázs biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére 
garázs biztosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
246/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi Hunor Íjász 

Egyesület (székhelye: 7500 Nagyatád, Petőfi utca 52., képviselője: Lentsch Géza 
elnök) részére az íjászpályához kapcsolódó eszközök elhelyezése céljából az 
önkormányzat tulajdonában álló, a Nagyatád, Somogyszobi utca 15/2. szám alatt 
lévő garázssoron lévő 2. számú, 19,16 m2 nagyságú garázsra: 
- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) rendelet 38. 

§ (6) bekezdés g.) pontja alapján pályázati eljárás mellőzésével, 
- az íjászpálya fennállásáig vagy a helyiség más irányú hasznosításáig, 
- íjászpályához kapcsolódó eszközök tárolásához és elektromos áram vételezéshez, 
- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) rendelet 24. 

§ (1) bekezdés e.) pontja alapján térítésmenetesen, 
- a helyiség folyamatos karbantartása mellett  
a használat jogát biztosítja. 

 
2.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használati szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: 2011. november 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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14.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth-Árpád utca sarkán lévő nagyatádi 1712/10 és 
1712/12 helyrajzi számú beépítetlen ingatlanokra vonatkozó beépítési kötelezettség 
meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester: 
A TIT kérte a beépítési kötelezettség 3 évre történő meghosszabbítását.   
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság pedig a módosító indítványában azt javasolja, 
hogy 2 évre kerüljön meghosszabbításra a beépítési kötelezettség.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
módosító indítványát, miszerint a Nagyatád, Kossuth-Árpád utca sarkán lévő nagyatádi 
1712/10 és 1712/12 helyrajzi számú beépítetlen ingatlanokra vonatkozó beépítési 
kötelezettség 2 évre kerüljön meghosszabbításra. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság módosító indítványát 8 igen, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodás 
mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Kossuth-Árpád utca sarkán lévő 
nagyatádi 1712/10 és 1712/12 helyrajzi számú beépítetlen ingatlanokra vonatkozó beépítési 
kötelezettség meghosszabbításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 9 
igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
247/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a TIT 

Alapítványi Középiskola és Szakiskola – az előterjesztéshez csatolt kérelmük alapján 
– Nagyatád Város Önkormányzatától vásárolt Nagyatád, Kossuth-Árpád utca 
sarkán lévő, nagyatádi 1712/10 és 1712/12 helyrajzi számú beépítetlen területekre a 
2003. szeptember 22-én létrejött, és 2003. október 22-én, 2004. október 30-án, 2007. 
december 13-án, illetve 2008. december 12-én módosított adásvételi szerződés 6. 
pontjában meghatározott beépítési kötelezettségének 2011. november 29. napjáig 
nem tud eleget tenni. 
 

2. A Képviselő-testület a Somogy Megyei Tudományos Ismereterjesztő Társulat elnöke 
által benyújtott kérelem alapján az 1. pontban megjelölt építési telkekre vonatkozó: 

- adásvételi szerződésben – a beépítési kötelezettség teljesítése érdekében – 
meghatározott visszavásárlási jogát jelenleg nem kívánja érvényesíteni,  

- beépítési kötelezettséget meghosszabbítja, 
- a beépítési kötelezettség, és az elidegenítési tilalom időpontját a 2003. 

szeptember 22. napján megkötött és 2003. október 22-én, 2004. október 
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30-án, 2007. december 13-án, illetve 2008. december 12-én módosított 
adásvételi szerződésben foglalt feltételekkel 2013. november 29. napjában 
határozza meg, azzal, hogy Nagyatád Város Önkormányzata a 
szerződésben rögzített visszavásárlási jogát a továbbiakban is fenntartja. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét módosított adásvételi 
szerződés aláírására. 
 

Határidő: 2011. november 29. 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
 
15.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról 

és a közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati rendelet-tervezet 
kiegészítésének megtárgyalásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Sasvári Tamás képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő. 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Kedvezményben részesülő háztartások kitétel, egyaránt vonatkozik a családi házban és 
társasházi lakásban élőkre is? – függetlenül attól, hogy mennyi a lélekszám. 
A kétféle határozati javaslatot hogy kell érteni? Egybe van ez a két pont, vagy alternatív 
szavazást kell majd tartani? Ebben az esetben a pályázatnál ők adnák meg, hogy milyen 
kedvezményeket tudnának nyújtani a szolgáltatásból, vagy amit a képviselő-testület most 
elfogad, fixen kerül be a pályázatba? 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A lakó és tartózkodási hellyel rendelkezők száma a bejelentett lakókat vagy az ott élő állandó 
lakcímre bejelentett lakókat jelenti?  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Nagyon szimpatikus számára ez az előterjesztés tervezet, de volt egy képviselő-testületi ülés, 
ahol a Közigazgatási Hivatal felülbírálta a lakó létszámhoz kötött szemétdíj megállapodást.  
Ez egy kedvezmény, amely létszámhoz kötött. Nem lesz gond? Közel ezer lakás/család van, 
ahol egy illetve két személy él. Nyilván való, hogy azt is fogja tükrözni, hogy ez a 20 % 
kevesebbet fog (50 %-kal) fizetni. A három, négy, öt és ennél nagyobb létszámú családoknak 
ezt a kettő közti különbséget majd meg kell fizetni. Tehát egyik oldalon jót tesznek, a másik 
oldalon viszont „drágítják” a díjat. A vállalkozó nem valószínű, hogy simán befogadja az 50 
%-ot. Valakinek pedig ki kell fizetni, ha tetszik, ha nem. Amúgy egyik oldalról igazságosnak 
tűnik, mert a kis család jóval kevesebb szemetet termel, mint egy négy vagy ötfős család.  
 
Boros Bálint képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma 10 fő.  
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Ormai István polgármester:  
„Önkritikát gyakorolva megállapítja, hogy nem sikerült egyértelműen megfogalmazni a 
leírtakat.” 
Rátapintott a képviselő úr a kérdésre. Mindegy, hogy hol lakik, nincs különbség, 
háztartásokról beszélnek, azokat vesznek figyelembe.  
A határozati javaslattal kapcsolatos kérdésre válaszolva elmondja, hogy két önálló pontról van 
szó. Többszöri megvitatást követően kialakítottak egy konstrukciót. Meghatározták, hogy 
milyen szolgáltatást kérnek (hányszori szállítás stb.) Erre a konstrukcióra kérnek ajánlatot, ez 
az A ajánlat.  
A B ajánlat pedig annyiban változna, hogy ugyanannak a feladatnak a költség megosztása 
változik és ezek a háztartások, ahol két fő él, az ürítési díjból 50 % kedvezményt kapnak.  
Mint ahogy az alpolgármester úr is elmondta, mozdít az egész struktúrán, és itt lesz a 
képviselő-testület előtt minden ajánlattevőtől erre a két verzióra adott ajánlat. Akkor még 
mindig dönthet a testület arról, hogy elvetik ezt a megoldást és másikat választanak. De 
dönthetnek arról is hogy ezt választják. Azért kell ezt most elhatározniuk, mert ha nem lesz a 
most tárgyalt B ajánlatuk, akkor nem tudják ezt érvényesíteni. 
Kéri a jegyző asszonyt, hogy tájékoztassa a képviselő-testületet arról, hogy az 50 %-os 
kedvezmény kikre vonatkozik.  
 
Boros Bálint képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő.  

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A lakó és tartózkodási hellyel rendelkezők kifejezés a bejelentett állandó és ideiglenes 
lakhellyel az adott lakcímen élőket jelenti. Akiket az okmányirodában a személyi adat- és 
lakcímnyilvántartó tartalmaz.  
A Közigazgatási Hivatal törvényességi észrevételére hivatkozva nem lesz-e gond? A 
törvényességi észrevételben úgy szerepel, hogy nem lehet függővé tenni a közszolgáltatást 
igénybe vevők számától a kötelező gyűjtőedény választásának és a díj fizetésének a mértékét.  
Egyértelműen látszik, hogy a minimálisan igénybe vehető 120 l-es edényzet a mostani 
rendhez, szabályozáshoz képest az egy és kétfős háztartások számára okoz nehézséget, és 
várhatóan nagyobb terhet az eddigieknél. Az igazságosabbá tétel egyik megoldása lehet, 
ennek a díjkedvezménynek a biztosítása. Nyilván a Kormányhivatal meg fogja vizsgálni 
törvényességi szempontból ezt a döntést.  
 
Dr. Novák János képviselő elhagyja a termek, a képviselő-testület létszáma 10 fő.  

 

Dr. Kárpáti László alpolgármester: 
Szimpatikus számára ez az elképzelés, csak aggályai voltak, hiszen egy olyan rezsiről volt 
szó, amit nagyon nehéz meghatározni, nem úgy mint a víz, gáz, amit mérő óra alapján ki lehet 
számlázni.   
 
Melsin Valentin képviselő: 
Idézi azt a három mondatot, ami az értelmezésben megzavarta.  
„A rendelet-tervezet minimálisan 120 literes edényzet igénybevételét írja elő. A családi házas 
övezetekben heti egyszeri hulladékszállítás biztosításával 120 és 240 literes edényzetek 
választhatóságát teszi lehetővé.  A minimálisan 120 literes edényzet kötelező igénybe vétele 
biztosítja az átlagos létszámú háztartások számára az elegendő nagyságú edényzet használatát, 
viszont kedvezőtlenebb helyzetbe hozza…” . 
Elmondja, hogy az előterjesztés elvével egyetért és bár nem ilyen célból hozta fel az elmúlt 
képviselő-testületi ülésen, de mindenképpen kicsit visszaigazolni látszik az, amikor felvetette, 
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hogy ezáltal egy aránytalanság lesz, és ezt próbálja ez a rendelet-tervezet módosítás 
korrigálni.  
Van egy módosító javaslata az arányokat illetően és egy kicsit válaszolva Kárpáti László 
alpolgármester úr által felvetettekre, hogy ha itt kedvezményt adnak, akkor a nagyobb 
háztartásoknál többet kell majd fizetni, nagyobb terheket kell viselni.  
A múltkor számokkal levezetve említette, hogy ez az újfajta szabályozás a régit alapul véve, 
3,4 főben határozza meg az átlagot. Tehát a 3,4 fős háztartási létszámnál lesz nagyjából 
azonos, ha csak a naturáliát nézik. Evidens, hogy a kisebbeknek éppen azért kedvezményt kell 
adni, hogy ez kompenzálásra kerüljön, de ő inkább megfordítaná. Ezért a módosító javaslata 
az, hogy – az egy és kétfős háztartásokat differenciálva – az egy fős háztartások esetében 70 
% kedvezményt, tehát a díj 30 %-ára vonatkozó, kétfős háztartások esetében pedig 40 % 
kedvezményt, tehát a díj 60 %-ának megfizetését jelentse. Úgy gondolja, hogy ez lenne az a 
megoldás, ami a korábbi állapothoz hasonló helyzetet teremthet.  
 
Dr. Novák János képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő. 

 

Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Elfogadja a határozati javaslatot. De abból is kiindulva, amit Kárpáti László alpolgármester úr 
is megemlített, fenntartása vannak, mert megint létszámhoz kötnek valamit.  
Elmondja, hogy nem véletlenül kérdezte meg azt, hogy a lakó és tartózkodási hellyel 
rendelkezők száma mit takar. Mert pl. egymás melletti lakásban lakik két család, és az egyik 
család gyermeke Budapesten tanul vagy lakik folyamatosan, a másiké pedig nem, akkor az 
egyiknél kötelező, a másiknál nem, holott mind a két lakásban ketten laknak.  
Úgy gondolja, hogy igazságos rendeletet hozni képtelenség, és azok fognak felháborodni, 
akik többen vannak, és a miatt, többet is kell majd fizetniük annál az eredeti rendeletnél, mint 
amennyi kijött volna, pontosan azért, mert a kedvezményeket valahová el kell osztani. Ha 
évente 3500 tonna hulladékot elszállít a szolgáltató – aminek meg van a költsége – azt vissza 
fogja osztani a litermennyiségre, amit előírnak a rendeletben.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság ülésén is elmondta, hogy ha egyik oldalon 
kedvezményt adnak, az a másik oldalon biztos, hogy terhet jelent. Ha ezt tovább 
differenciálják, akkor lehet, hogy a terhek igazságosabban oszlanak el, de vissza fognak oda 
jutni, amit a Közigazgatási Hivatal joggal tartott jogszabály ellenesnek és kifogásolt.  
Az előterjesztésben szereplő megoldás bizonyos mértékben tompítja azt, amit a bevezetőjében 
elmondott. Ugyanis a határozati javaslat 2. pontja áldozatvállalást vár – még ha nincs is leírva 
– az ajánlatkérőtől is. Ezért azt mondja, hogy ez egy rendkívül méltányos gesztus, mely egy 
nagy-nagy igazságtalanság tompítására, ami az előterjesztésben szerepel. A Városfejlesztési 
és Gazdálkodási Bizottság – bár nem egységes állásfoglalással – egy módosító javaslatot 
terjesztett elő, melyet személy szerint ő maga nem támogat. Ezért javasolja, hogy az eredeti 
előterjesztés határozati javaslatát fogadja el a képviselő-testület.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem szabad elfelejteni, hogy ha ezt a kedvezményt elfogadják, akkor büntetik a nagy 
létszámú háztartásokat, holott, az eddig alkalmazott rendszer működött. Ez a rendszer az 5 
l/fő/napon alapult, melyet most nem szerepeltethetnek a rendeletbe. Ha a háttérben 
gondolkodnak, akkor 35 l/fő/hét -et jelentett, mellyel működőképes volt a rendszer. Ehhez 
képest a múltkori ülésen elfogadásra került új szabályozással az eddig 35 l-rel szemben 120 
l/hét mennyiségre számláznak, ha a naturáliákat nézik. Kétfős esetében ugyanígy 120 az 
eddigi 35x2, tehát 70 helyett. A kiindulás nem az – ha elfogadják ezt a rendeletet – hogy 
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megbüntetik a nagyobb létszámú háztartásokat, hanem pont az, hogy ezzel a kompenzációval 
valamennyire visszaállítják az eredeti állapotot, ami valamilyen szinten működött.  
 
Ormai István polgármester:  
Melsin Valentin képviselő által elmondottakkal egyetért. Sokkal többen vannak azok, akiknek 
ez a rendszer egy igazságosabb helyzetet teremt, mint a Sasvári Tamás által elmondott 
kételyek, vagy igazságtalannak vélt helyzet kialakul. Tehát sokkal többen vannak, akiknél ez 
egy rendezett, tartós kedvezményt ad.  
A másik pedig, hogy az évek során változhat az élethelyzet. Egy rendelet egy viszonylag 
tartós és biztos állapotot, kiszámítható helyzetet kell, hogy teremtsen.  
Úgy gondolja, hogy a rendszert ez a változtatás differenciáltabbá, és talán kezelhetőbbé és 
igazságosabbá teszi.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Melsin Valentin képviselő javaslatát, mely 
szerint differenciálná az egy és kétfős háztartásokat úgy, hogy az egy fős háztartás részére 70 
% kedvezményt, a kétfős háztartás számára 40 %-os kedvezményt biztosítana.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, Melsin Valentin képviselő 
javaslatát 1 igen, 9 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett, nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
módosító javaslatát, miszerint a rendelet-tervezetet alternatívaként a 36.§ egészüljön ki egy 
(10) bekezdéssel. Ez a bekezdés tartalmazza azt, hogy a szolgáltatást igénybevevő kérelmére  
a 120 literes edényzet ürítési díjából, azokban a háztartásokban ahol a lakó- és tartózkodási 
hellyel rendelkezők száma egy fő 50 %, ahol két fő 25 % díj kedvezmény legyen adható. A 
kérelemhez mellékelni kell a lakásban lakó- és tartózkodási hellyel rendelkezők létszámáról a 
személyi adat és lakcím nyilvántartás alapján kiadott igazolást. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság módosító javaslatát 1 igen, 9 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett, 
nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati 
rendelet-tervezet kiegészítésének megtárgyalásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, a határozati javaslatot 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
248/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 214/2011 (IX. 29) számú 

határozatával a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltató 
kiválasztására irányuló közbeszerzési eljárás ajánlattételi dokumentációjához 
elfogadott, a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról 
és a közterületek tisztántartásáról szóló rendelet-tervezetet alternatívaként az 
alábbi 36.§ (10) bekezdéssel egészíti ki: 

 „Azokban a háztartásokban ahol a lakó- és tartózkodási hellyel rendelkezők száma 
nem haladja meg a két főt, a szolgáltatást igénybevevő kérelmére a 120 literes 
edényzet ürítési díjából 50 %  díjkedvezmény adható. A kérelemhez mellékelni kell 
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a lakásban lakó- és tartózkodási hellyel rendelkezők létszámáról a személyi adat és 
lakcím nyilvántartás alapján kiadott igazolást. „ 

 
2.) A Képviselő- testület a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltató 

kiválasztására irányuló közbeszerzési eljárásban az ajánlatkérőktől kétféle 
díjkalkulációt kér, díjkedvezményt is tartalmazó és díjkedvezmény nélküli 
javaslatot.   

 
Határidő: 2011. november 10. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
16.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 

határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
249/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Nagyatád Város Önkormányzata 
Képviselő-testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló beszámolót 
elfogadja. 
 
 
17.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörében hozott döntéseiről szóló 
17/A számú beszámolót tárgyalják.  
Kéri, hogy a határozati javaslat pontjairól egyenként szavazzanak, hiszen egymástól teljesen 
eltérő napirendek vannak.  
Felhívja a képviselő-testület figyelmét arra, hogy a határozati javaslat 4. pontjánál él azzal a 
lehetőségével, hogy felfüggeszti a határozatot, mivel nem illeszkedik az önkormányzat 
rendeletében foglaltakhoz. Így a következő ülésen újra tárgyalja majd a képviselő-testület. 
Megkérdezi Dr. Novák Jánost a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnökét, kíván-e 
kiegészítést tenni. 
 
Dr. Novák Jánost képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem kíván kiegészítést tenni.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörében hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatának 1. pontját, 
mely a Garzonház földszintjén lévő irodahelyiség bérleti joga feltételeinek meghatározásáról 
szól.  
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 1. 
pontját egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörében hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatának 2. pontját, 
mely a mely a Somogyszobi utcai garázsok bérleti feltételeinek kiírásáról szól.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 2. 
pontját egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörében hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatának 3. pontját, 
mely a Korányi u. 4. szám alatti üzlethelyiség kazáncsere bérbeszámítása az ottani bérlő 
részére. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 3. 
pontját 10 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörében hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatának 4. pontját, 
mely a Vásárcsarnoki büfé álmennyezeti munkák bérleti díjba történő elszámolásáról hozott 
bizottsági döntés.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 4. 
pontját 7 igen, 2 nem szavazattal és 2 tartózkodás mellett elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörében hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatának 5. pontját, 
mely a Kossuth u. 7. számú házba lévő üzlethelyiség, Vass Attila bérlő részére történő bérleti 
szerződés meghosszabbításáról szól.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslat 5. 
pontját egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
250/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2011. október 26-i ülésén átruházott hatáskörben a 
Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a szám alatti épület földszintjén elhelyezkedő – a 
földszinti irodákkal, üzletekkel közös használatú helyiségeinek az irodarészre jutó 
területrésszel együtt – 28 m2 nagyságú, 2. számú helyiség határozott idejű, 3 éves 
bérleti jogának elnyerésére vonatkozó feltételek meghatározásáról hozott döntését 
jóváhagyja. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2011. október 26-i ülésén átruházott hatáskörben a 
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nagyatádi 844/11 helyrajzi számú Nagyatád, Somogyszobi utca 15/2. szám alatti 
garázssoron lévő 4 db garázs határozott idejű, 3 éves bérleti jogának elnyerésére 
vonatkozó feltételek meghosszabbításáról hozott döntését jóváhagyja. 

 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2011. október 26-i ülésén átruházott hatáskörben a 
Nagyatád, Korányi Sándor utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő, 133 m2 
nagyságú, az önkormányzat tulajdonában álló helyiség bérlője, a Janmark 
Kereskedelmi Kkt. (7500 Nagyatád, Rákóczi utca 40., képviselője: Jan Kazimierz 
Ostrega tisztségviselő) részére, az üzletben kazáncsere elvégzéséről és annak 
költségének bérleti díjba történő elszámolásáról hozott döntését jóváhagyja. 

 
4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2011. október 26-i ülésén átruházott hatáskörben Nagyatád, 
Vásárcsarnokban lévő, az önkormányzat tulajdonában álló büfé helyiség bérlője, 
Balaskó László egyéni vállalkozó (7500 Nagyatád, Pozsonyi utca 21.) részére az 
általa elvégeztetett álmennyezeti munkák bérleti díjba történő elszámolásáról hozott 
döntését jóváhagyja. 

 
5. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2011. október 26-i ülésén átruházott hatáskörben a 
nagyatádi 1371/A/1 helyrajzi számú, Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház 
földszintjén elhelyezkedő, önkormányzat tulajdonában álló, 147 m2 nagyságú 
helyiségre Vass Attila egyéni vállalkozóval (7400 Kaposvár, Kecelhegyi utca 66., 
adószáma: 51032863-2-34) kötött bérleti szerződést meghosszabbításáról hozott 
döntését jóváhagyja.  

 
Ormai István polgármester:  
Az új SZMSZ szerint nem a bizottsági elnökök feladata, hogy a bizottságok átruházott 
intézkedések, döntések testületi ülésen történő ismertetése? Meg kell nézni. Amennyiben a 
bizottsági elnökök feladataként került meghatározásra, akkor a következő képviselő-testületi 
ülésen már a szerint kell a munkát végezni. 
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörében hozott döntéseiről szóló 
17/B számú beszámolót tárgyalják.  
Megkérdezi Melles Zoltán képviselőt, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnökét, 
kíván-e kiegészítést tenni. 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A bizottság részére 2011. évre 120 eFt keretösszeg került megállapításra, melyből 2011. 
március hónapban az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola részére, az Ady napok 
megrendezéséhez 20 eFt-ot bocsátott felhasználásra. 
Most a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Egyesített Óvodájának konyhája részére egy 
burgonyakoptató gép beszerzésének támogatására 40 eFt-ról döntött. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az Oktatási, Kulturális és 
Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati 
javaslatát egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 



 34 

251/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2011. október 27-i ülésén hozott 64/2011. (X. 25.) számú, a Nagyatádi 
Közoktatási Intézmény Egyesített Óvodájának konyhájára burgonyakoptató 
beszerzésének 40.000.- Ft-al való támogatásáról szóló határozatát jóváhagyja. 
 
 
18/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 
11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
252/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató elfogadja. 
 
 
18/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
253/2011. (X. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Nagyatád 

Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 2011. évi tevékenységéről szóló 
beszámolót 2011. november havi ülésén tárgyalja meg. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Nagyatád 

Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága hivatásos tagjai 2012. évi 
teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról szóló 
előterjesztés jogszabályváltozás miatt a munkatervből törlésre kerül. 
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3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 

 
 
19.) Interpellációk, kérdések 
  
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Többen is jelezték felé, hogy a Jókai u. 3-5. számú épületek előtt nagyon sok a kátyú az úton. 
Ebben kéri az önkormányzat intézkedését.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Természetesen idén is szükség lenne ilyen kátyúzás mentesítő munkákra a városban, de 
sajnos a költségvetési rendelet szakfeladatai között erre a munkára idén – módosítások 
folytán, valamint a pénzügyi lehetőséget figyelembe véve – a képviselő-testület nem 
biztosított keretet.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Pénzforrás átcsoportosításra van-e lehetőség? – hiszen nagyon fontos lenne, mert hosszú 
útszakaszon lenne szükség, javítási munkákra. Az autósoknak kevésbé, de a bicikliseknek 
nagy problémát okoz, és természetesen nagyon balesetveszélyes is a meglehetősen mély 
kátyúk kerülgetése.  
Az önkormányzat parkolójában is már jelentkeznek ilyen jellegű problémák.  
Van-e lehetőség idén az átcsoportosításra, és ha igen, milyen összegbe kerülne? – vagy 
esetleg erről később írásban tud válaszolni az irodavezető úr.  
 
Ormai István polgármester:  
Úgy látja, hogy ezeknek a munkálatoknak az elvégezésére talán kora tavasszal lesz csak 
lehetősége az önkormányzatnak. A munkálatok elvégzésének ütemezésénél figyelembe kell 
majd venni, hogy mennyire nagy és balesetveszélyes a kátyú.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Nem vitatja a kátyúzás szükségességét. Elmondja, hogy a körülbelül 3-4 millió Ft-ba kerülne 
ezeknek az utaknak a helyreállítása, és a beköszöntött időjárás sem megfelelő már az ilyen 
jellegű munkák végzésére.  
 
Ormai István polgármester:  
Kéri az irodavezető urat, hogy nézzék meg van-e jelen olyan balesetveszély, amit 
mindenképpen, haladéktalanul el kell hárítani. Ha igen, akkor minden olyan munkát, amit a 
műszaki feltételek és lehetőségek megengednek, el kell végezni.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Ülés előtt beszélt Svégel Gábor irodavezető úrral a kiserdei úttal kapcsolatban.  
Körülbelül a leendő körgyűrűig már megcsinálták. Kéri az irodavezető urat, hogy a neki 
elmondottakat, mondja el a TV nézőinek is.  
A lakók tettek egy olyan ígéretet, hogy akár meg is vásárolnák a zúzott anyagot. Vannak 
vállalkozók, akik a gépeikkel elterítenék. Lehet-e erre pl. munkaerőt, segítséget kérni? 
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A Bárdos iskolába járó gyermekek szülei és az ott tanító pedagógusok közül osztályfőnökök 
keresték meg, hogy tolmácsolja a panaszukat. 15-16 éves vidékről behozott gyermekek 
magatartásukkal zavarják az órákat, a tanárnők tehetetlenek ebben az ügyben. Sajnos kevés a 
férfi pedagógus, aki nagyobb hatást tudna gyakorolni ezekre a diákokra 
Több szülőben is felmerült az iskolaváltoztatás gondolata.  
Péntek és szombat éjszaka a FIFA vendéglőben disco előtti italozás folyik. Zavarja a lakókat 
az ittas emberek hangoskodása, vandalizmusa.  
Az általa elmondottakkal kapcsolatban, kéri az illetékesek segítségét.  
 
Ormai István polgármester:  
A kiserdei utat meg kell beszélni, nem tud most választ adni. 
Kéri, hogy az irodavezető úrral pontosítsák a problémát. Azt, hogy a gyakorlatban mit jelent, 
kivitelezhető-e, megvalósítható-e.  
Kéri a jegyző asszonyt, hogy válaszoljon a Bárdos iskolával kapcsolatos interpellációra. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az általános iskolával kapcsolatos probléma egy olyan szakmai kérdés, amit az adott 
intézményben az intézmény pedagógusainak, vezetőinek, ott dolgozóknak kell megoldani.  
Ha a tanulókkal magatartási problémák vannak, arra különböző módon tudnak szakembereket 
bevonni, vagy akár a Nevelési Tanácsadó segítségét kérni a kérdésben.  
Mindenképpen helyileg kell ezeket a fegyelmezési problémákat kezelni. Erre vonatkozóan 
elmondja, hogy 15 éves tanulók tankötelesek. Ha úgy ítélik meg, hogy a magatartásuk miatt 
nem a megfelelő intézmény ez számukra, akkor más intézménybe történő áthelyezést is 
kérhetnek. 
A vendéglátó egységekkel kapcsolatban elmondja, hogy az üzemeltetőnek kell a nyitva tartás 
rendjét bejelenteni. Ezt a nyitva tartást lehet ellenőrizni. Ha az üzemeltető a maga által 
meghatározott nyitva tartási rendjét nem tartja be, akkor lehet esetleg bírságolni, vagy egyéb 
más szankciót alkalmazni, de abban az esetben, ha ő ilyen nyitvatartási idővel szeretne 
üzemelni, akkor nincs arra lehetőség, hogy ezt korlátozza az önkormányzat.  
Más dolog, ha pl. olyan nagymértékű a zeneszolgáltatással kapcsolatos hanghatás, hogy 
zavarja a környéken lakókat, akkor ki kell vizsgálni. Nagyon nehéz a zajszintet mérni, ezért 
erre szakértőket szükséges bevonni.   
Ha ezzel kapcsolatban a környéken lakóktól bármilyen bejelentés érkezik az 
önkormányzathoz, akkor az önkormányzat, írásban keresi meg a szolgáltatót, és tájékoztatja 
arról, hogy milyen panaszokat jeleztek, melyek orvosolását kérik.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Nem csak a FIFA-ban, mint üzlethelyiségben, hanem az oda érkezők, és a főleg ittas 
állapotban eltávozók okozzák a gondot. De pl. a zárást követően sem mennek el a 
„vendégek”, hanem továbbra is ott, a vendéglátóegység környékén, iszogatva randalíroznak 
tovább.  
Jó lenne, ha gyalogos rendőrök felügyelnék a rendet.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Éjszaka a közterületen történő hangoskodás vagy randalírozás megfékezése a rendőrség 
feladata. Nyilván a rendőrség kapacitása megfelelően ki van használva. Amit tehetnek, hogy 
tájékoztatják erről a felvetett problémáról a rendőrség illetékesét, kérve, hogy orvosolják a 
problémát.  
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Dr. Ludas László alpolgármester:  
Sajnálattal tapasztalta, hogy a beruházó által nem teljes mértékben és minőségben elvégzett 
füvesítést a temető mellett a gépkocsivezetők megpróbálják kiegyenlíteni, és a fűre állva 
megpróbálják szintbe hozni a felületet. Nyilván – még nem lett átadva a piactér és ezért még 
több parkolóra lenne szükség, illetve nem megfelelő a mostani mennyiség. Mégis úgy érzi, 
hogy közbe kellene lépni, ugyanis most szombaton azt tapasztalta, hogy a Baross u. és a 
Kolozsvári u. kereszteződésében a füvön állt 4-5 autó. Azoknak az embereknek üzeni, hogy 
ez kulturálatlanság. Akik pedig azért felelősek, hogy „elhessegessék” vagy felszólítsák az 
ilyen személyeket, intézkedni kell. Véleménye, hogy szomorú dolog, hogy nincs megbecsülve 
az a vagyon, amit létrehoz a város.  
A Bárdos iskola keleti oldalán (az ipari iskolánál) a gépkocsival történő behajtás 
balesetveszélyes, és csak idő kérdése, hogy nem történik baleset. Két probléma van, melyek 
közül az egyik nem az önkormányzat problémája, ez a közútra történő kihajtás. Szerinte nem 
volt megfelelően kidolgozva a hatástanulmány arra vonatkozóan, hogy milyen forgalmat fog 
majd fél 8 és 8 óra között jelenteni a főútra történő kihajtás. 
Az ipari iskola melletti parkoló és a Bárdos iskola parkolójánál két fa között történik a 
parkolóba történő ki- és behajtás. Előfordult már, hogy nekimentek a fának. Nincs kiépítve és 
nagyon szűk a hely, így az egyszerre történő ki- és behajtás gondot jelent. Bár megfordult a 
fejében, hogy a fát ki kellene vágni, elsősorban nem erre a megoldásra gondol. Mégis úgy 
gondolja, hogy amennyiben bejárást akarnak ott biztosítani, megoldást kell találni. Előbb 
utóbb az autók egymásnak vagy a gyerekeknek is neki fognak menni, hiszen a gyermekek 
életkoruknál fogva figyelmetlenebbek, nem ismerik fel a veszélyt. Ezért tartja fontosnak a 
probléma megoldását, valamilyen módon történő szabályozását.  
 
Ormai István polgármester:  
Valós ez a probléma. A szakemberek vizsgálják ezt a helyzetet, és próbálnak megoldást 
találni. Egy határozott álláspont kialakítását kéri az irodavezetőtől.  Egyrészt egy jobb 
bekanyarodási szituáció kialakítása tekintetében. Ha van mit tenni, és tudnak mit tenni, azt 
azonnal megteszik.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Egy komoly témában kér segítséget. Tudomására jutott, hogy az elmúlt egy-két hétben, 
hónapban nagyon megszaporodtak a vagyon elleni bűncselekmények bizonyos külső 
területeken, utcákban (Selmecbánya u., Mező u., Táncsics u.).  
A lakók nagyon félnek. Kéri a polgármester urat, hogy vegye fel a kapcsolatot a 
rendőrkapitány úrral arra vonatkozóan, hogy adjon információt a felderítés eredményével 
kapcsolatban, milyen megelőzési tanáccsal tudnák segíteni az ott lakókat.  
 
Ormai István polgármester:  
Értesülve a problémáról, felvette már ez ügyben a kapcsolatot a Hegedűs János 
rendőrkapitány úrral.  
Ez egy nagyon „súlyos” időszak volt. Régen volt már ily nagy számban, ilyen jellegzetes 
módon és ilyen érzetet teremtve betöréssorozat. 
Nagy intenzitással nyomoznak az ügyben. A felderítés folyamatban van. A rendőrkapitány úr 
egyértelművé tette, hogy folyamatosan érzékelik a betöréssorozat súlyosságát. Ilyen 
szempontból, ilyen szempontok figyelembe vételével járnak el, és – mivel a véleménye 
szerint jó irányban haladnak – eredményt ígért. Beszéltek arról is, hogy elsősorban a városi 
televízión keresztül tovább folytatják a megelőzésre irányuló tájékoztató munkát. Ennek 
ellenére, most soron kívül ismételten megteszik.   
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Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Csatlakozik a két alpolgármester úrhoz. Hiszen az elmondani kívántak között mind a két téma 
szerepelt, úgy a Bárdos iskola parkolója és a betöréssorozat, melynek sajnos maga is 
áldozatává vált.  
Három közvilágítási problémát jelez az irodavezető úrnak. A Petőfi u. 5. számú ház előtt, 
valamint a Petőfi utcában a Jókai u-ba lévő átjárónál lévő ház előtt, illetve a Táncsics u. 13. 
számú ház előtt nem működik a közvilágítás.  
Az önkormányzat segítségét kéri a Bodvicai temetőnél lévő parkolókkal kapcsolatba. A 
hétvégén lévő temetés alkalmával az a szomorú helyzet állt elő, hogy megteltek a parkolók, és 
mire odaértek, elkezdődött a szertartás. Segítséget kér ez ügyben.  
 
Ormai István polgármester:  
Megköszöni a közvilágítással kapcsolatos hiba bejelentését. Reggel intézkedik is ez ügyben 
az irodavezető úr.  
A Bodvicai temetőnél lévő parkolóhelyekkel kapcsolatban elmondja, hogy a négyéves 
városfejlesztési program a temetők fejezetben első helyen a Bodvicai temető szerepel. 
Ravatalozó, előtető, parkoló és valamiféle belső feladat. Amit lehet megtesznek, de 
véleménye szerint azt, hogy ki hol álljon meg, nem lehet és tudják szabályozni.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A közbiztonsággal kapcsolatban kérdezi a jegyző asszonyt, hogy sikerült-e a rendőrkapitány 
úrral egyeztetni a megfigyelő kamerákkal kapcsolatban? Vannak-e pályázati lehetőségek? 
Tudnak-e újabb kamerákat beszerezni, kihelyezni? 
Az irodavezető úrtól kérdezi, hogy a Széchenyi téren a kerékpárút megtervezésével van-e 
előrelépés? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A jegyző asszony engedelmével, a hozzá intézett kérdésre történő válaszadást is magához 
ragadja, hiszen ő folytatott tárgyalásokat a rendőrkapitány úrral.  
Közösen nézték át a térfigyelő kamerák helyzetét. Az előző testületi ülésre íródott két ülés 
közti beszámolóban pár mondat szerepel erről a témáról. Jelen pillanatban a 
rendőrkapitányság sem tud ilyen kiírásról. Anyagi forrása nincs az önkormányzatnak, s talán a 
rendőrkapitányságnak sem. Lehet, hogy szükséges lenne még néhány kamera kihelyezése, de 
a helyzeten javíthat a mostani program. A nemsokára átadásra kerülő városközpont 
rehabilitációs programban két db térfigyelő kamera kerül még elhelyezésre és beiktatásra. 
Ezeknek a működtetésére vonatkozóan tárgyaltak a kapitány úrral illetve hivatalvezető úrral, 
hiszen ezt egy megfelelően hivatalos módon kell majd működtetni. Ezért az önkormányzat és 
a rendőrkapitány között egy együttműködési megállapodásra lesz szükség. Így gyakorlatilag 
Nagyatádon az elkövetkezendő időszakban 4 db ilyen kamera fog üzemelni, melyből 2 db már 
működik, 2 db pedig telepítésre kerül. Jelen pillanatban úgy tűnik, hogy csak erre van 
lehetőségük és módjuk.   
A Széchenyi téren lévő kerékpáros közlekedéssel kapcsolatban jól érti, hogy a K-i és É-i 
oldalnak az egyirányú forgalommal szemben történő lehetőségről van szó? – hogy a 
kerékpáros út …. 
A rendőrkapitányság osztályvezetőjével bejárták a helyszínt egy utolsó egyeztetési céllal, 
hogy mi lenne a pontos mérete, kialakítása ennek a lehetőségnek. Gyakorlatilag a táblák már 
rendelkezésre állnak. Egyetlen egy kérése volt az osztályvezető úrnak – ami némi időt és 
szervezést igényel – hogy egy sárga csíkkal történő leválasztás kerüljön felfestésre annak 
érdekében, hogy optikailag is el lehessen választani. A piactéren lesznek még a kivitelezőnek 
festési munkálatai. Tárgyalások folynak a kivitelezővel a sárga csík a felfestése érdekében, 



 39 

tekintettel arra, hogy ennek a rövid szakasznak a felfestésére idehívni egy szervezetet, 
meglehetősen költséges lenne. Természetesen mindezt az idő függvényében tudják elvégezni. 
Ezt követően kihelyezésre kerülnének a táblák is. Reményei szerint még a nagyon rossz idő 
beállta előtt bekövetkezhet.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A Bárdos Lajos iskola tanulói a József Attila Kollégiumban étkeznek. A diákok a kollégium 
előtti járdán, hosszú sorban állnak és várják, hogy bemehessenek ebédelni.  
Tegnapelőtti időjárás viszontagságai ellenére, esőben is kint álltak. Télen is kint fognak állni? 
Kérése úgy a Bárdos Lajos Általános Iskola, mint a József Attila Kollégium vezetői felé, hogy 
próbáljanak megoldást keresni arra, hogy még a tél beállta előtt, tető alatt várják ki az időt 
ebédig.  
 
Ormai István polgármester: 
Tájékoztatja a képviselő urat, hogy ez ügyben az intézmény vezetőivel kell felvenni a 
kapcsolatot. Felkéri a jegyző asszonyt, hogy tegye ezt meg holnap.  
Lezárja az interpellációk napirendet.  
 
 
20.) Egyebek 
  
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzatot és Nagyatád várost is érintő témáról beszél.  
Az önkormányzatot érintően több olyan törvényi szabályozási változás lesz, ami alapvetően a 
közoktatás, az egészségügyi ellátás és a közigazgatásnak a más módon történő ellátását fogja 
eredményezni. Ezeknek a módosulásoknak, az átalakulásoknak az egyik hozadéka, vagy 
következménye az lesz, hogy az állami irányításnak, az állami részvétel szerepe nőni fog a 
következő időszakban. Azért fontos erről beszélni, mert mára már olyan stádiumban vannak 
ezek a folyamatok, hogy érdemes a gondolkodásukba beemelni ezeket a történéseket. 
Az egyik, talán a legelőrehaladottabb állapotban a közoktatást érintő változások. Most az 
érzékelhető, hogy jövő tanévtől (2012. szeptember 1-jétől), a közoktatás, az óvodai ellátás 
kivételével állami irányítás, fenntartás alá fog kerülni. Ez nyilván közvetlenül érinti az 
önkormányzatot. Ugyanígy az egészségügyben a kórházi ellátás, fekvőbeteg ellátás, 
szakrendelés szintén nagy valószínűséggel állami fenntartásba, irányításba, működtetésbe fog 
kerülni.  
Ezek az átalakítások mindenképpen azzal járnak – legalábbis az önkormányzat szempontjából 
–, hogy fel kell készülni arra, hogy ez egy többletfeladatot fog jelenteni ezeknek az 
átadásoknak, átvételeknek a bonyolítása. De fontosabb ennél az, hogy ezek a szolgáltatások 
minél nagyobb arányban, mértékben a későbbiek során is megmaradjanak.  
Hiszen az iskolák, a kórház az övék marad akkor is, ha nem ők lesznek a fenntartók.  
A közigazgatás átalakítása, átszervezése valamennyi önkormányzatot érinteni fog. Nyilván 
Nagyatádot, a kisvárosokat és a kistérségi központokat is. Ezek között a változások között – 
véleménye szerint a legfontosabb – a járások kialakítása, a járási székhely települések 
kijelölése, mert hiszen ezek a járási hivatalok át fogják venni a most városoknál lévő, állami 
feladatokat (úgy gondolja valamennyit: okmányiroda, gyámhivatal és építéshatósági 
tevékenységeket), tehát járási hivatali kormányszervként fogják ezeket ellátni.  
Pontosan azért, amiért az oktatásnál és az egészségügynél is mondta, hogy készülni kell, oda 
kell figyelni. Előzetesen tájékozódott a járások, járási székhelyek kialakításának folyamatáról. 
Ennek a tervezése előrehaladott állapotban van. Nagyatáddal járási székhelyként számolnak 
úgy, hogy a mostani kistérség teljes egészében ehhez a járáshoz – a kialakítandó – nagyatádi 
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járáshoz fog tartozni. Nagyatádon adott minden feltétel ahhoz, hogy ennek a szempontnak és 
feladatnak meg tudjanak felelni. Az előzetes, hivatalos tervezetekben is az szerepel, hogy 
Nagyatád járási székhely lesz. Ez a mostani tervek szerint 2013. január 1-jétől kezd működni. 
Az elmúlt időszakban már az elhelyezésben is gondolkodtak, hogy ne érje váratlanul őket az, 
ha valamilyen elhelyezési lehetőséget majd biztosítani.  
Látható és várható, hogy 2012-ben nagyon jelentős átalakítások, változtatások lesznek 
azokban az ellátó rendszerekben, amik náluk is működnek. Nagyon fontos, hogy úgy érintse 
őket, hogy lehetőleg előnyösebb helyzetbe tudják vinni ezeket az ellátási formákat 
Nagyatádon.  
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület nyílt ülését 1610 órakor 
bezárja. 
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